
VERSLAGEN COMMISSIES ATV ESSESTEIJN 2023 
 
Verslag kantine commissie 2023 
 
In maart 2023, de start van het nieuwe tuinseizoen, bestond de kantine commissie uit de 
volgende personen: 
Bep Beerbaum, tuin 54,  Wil Smallenbroek, lid zonder tuin, Alim Rahimi, tuin 49, en  Caroline 
van Velzen, tuin 5, die in mei haar lidmaatschap heeft moeten opzeggen. Gelukkig heeft 
Barbera Oskam, tuin 26, zich aangemeld voor de commissie en is inmiddels enthousiast lid 
van deze groep. 
De leden van de kantine commissie zorgden er voor dat tijdens activiteiten van de vereniging 
er koffie en thee is en eventueel hapjes en andere drankjes. Ook zorgden ze voor lunch 
gerechten op zaterdag na het algemeen werk en de verkoop van ijs op warme 
weekenddagen. 
Omdat er slechts 4 kantine medewerkers zijn is de kantine alleen open tijdens zaterdagen 
dat er algemeen werk is. Zodra er meer medewerkers zijn kunnen we weer vaker open zijn, 
bv elke zaterdagochtend. 
 
Voor 2024 willen we vragen of er weer een koelkast geplaatst kan worden in de kantine, 
zodat we koele drankjes kunnen schenken in de zomer. Het zou ook fijn zijn als tuinders hier 
hun bederfelijke waar (bv BBQ-vlees) in kunnen bewaren met de voorwaarde dat het 
ingepakt moet zijn in een plastic zak, voorzien van tuinnummer en datum en niet langer dan 
24 uur in deze koelkast mag blijven. Wat langer ligt wordt weggegooid. 
 
Kort verslag bijen & vlindertuin 2023 
 
Het afgelopen jaar hebben we in de bijen & vlindertuin voornamelijk de diversiteit vergroot 
door meer variatie in de beplanting te brengen en met name de inheemse planten (voor de 
wilde bijen) zoals onder andere: Zeeuws knoopje, Blauwe knoop, Betonie, Kattestaart, 
Beemdkroon en Korenbloem. Er zijn ook verschillende soorten gezaaid en bollen geplant. 
Voor het nieuwe seizoen willen we de vooral de inheemse soorten nog meer uitbreiden 
zodat het bijenhotel goed bezocht blijft, er zijn nu over de 100 plekjes in het bijenhotel 
bezet. Zelfs vlinders brengen er wel eens een nachtje door, de sluipwesp inspecteert de 
kamers en salamanders en kikkers hebben hun plekje ook al gevonden. De tuin moet wel 
consequent gewied worden en deze winter is er een flinke laag mulch aangebracht om het 
onkruid tegen te gaan en de bodem te verbeteren, dat levert weer meer bezoek van vogels 
en andere dieren op. 
 
Wensen voor 2024: 
Graag zouden we het grasveld anders benutten, een gedeelte daarvan verschralen, de grond 
wat armer maken door zand toe te voegen en het in te zaaien met eenjarige bloemen. Het 
grasveld doet nu niet veel voor de biodiversiteit. 
 
Knotwilgen planten; bomen zorgen ook voor biodiversiteit, nemen CO2 op en geven 
schaduw. De wilgentakken kunnen na de snoei hergebruikt worden.  



Hierover is op 1 oktober 2023 een mail gestuurd naar het bestuur maar helaas geen reactie 
op gekomen. 
 
Een stukje bij het bijenhotel ophogen met zand en leem. Er zijn ook bijen die 
overwinteren/nestelen in zanderige grond. 
 
Gedeelte van de boomstammen van tuinen 1  en 2 als zitbanken te plaatsen bij de bijen & 
vlindertuin. 
 
Snoeisel van algemeen werk en tuinafval zoals boomstammen, takken enzovoorts 
hergebruiken in plaats van af te voeren.  
 
 
Margreet Ruijs en Dick Randshuizen 
 
Verslag Commissie Bodem en Waterkwaliteit ATV Essesteijn tbv het bestuur – Januari 2024 
 
Juli 2023 is er verslag gedaan naar het bestuur en de ALV. Tot nu toe is er geen reactie van 
het bestuur ontvangen. Daarom hieronder nogmaals onze bevindingen en aanbevelingen. 
 
1) Wij hebben contact gemaakt met de Omgevingsdienst Haaglanden 
dhr. P. Middeldorp door middel van een e-mail (9 september 2022) m.b.t. het laatste 
(lood)bodemonderzoek 2021 Van der Helm milieubeheer (referentienummer 
ODRY20201307), omdat we de volgende vragen hadden over het onderstaande gedeelte uit 
het rapport: 
 
De geanalyseerde grond(meng)monsters zijn allemaal licht verontreinigd met koper, kwik, 
lood, zink en/of PAK. Ter hoogte van tuintje 02 is het traject 0,00 – 0,50 matig verontreinigd 
met koper. Ter hoogte van tuintje 13 is traject 0,00 – 0,50 m-mv matig verontreinigd met 
PAK. De herkomst van deze verontreinigingen is niet direct te herleiden. Aanbevolen wordt de 
twee aangetroffen matige verontreinigingen nader te 
onderzoeken om te bepalen of de tuintjes geschikt zijn voor het huidige gebruik. 
 
Eerder wordt vermeld dat verder onderzoek niet nodig is maar even verderop dat het wel 
nodig is voor tuinen 2 en 13 om te bepalen of de tuintjes geschikt zijn voor het huidige 
gebruik.  
- Zijn er plannen om dit binnenkort te onderzoeken en een advies te geven over het gebruik 
van tuinen 2 en 13? 
- Als er wel nader onderzoek nodig is voor de twee tuinen dan is het toch ook nodig dat de 
andere tuinen, die nog niet onderzocht zijn, worden onderzocht? Zodat daar eventueel ook 
bepaald kan worden of de tuinen geschikt zijn voor het huidige gebruik? 
 
Helaas hebben we geen antwoord gekregen op deze vragen. 
 
 
2) We hebben e-mail contact gehad met Delfland naar aanleiding van het rapport 
Waterkwaliteit in Essesteijn. Hoogheemraadschap van Delfland / Rob Hoefnagel  



Delft, juni 2011. Sector Beleid en Onderzoek / Team Watersysteemkwaliteit  
Helaas zag Delfland geen aanleiding voor nieuw onderzoek.   
 
 
3) Verder is er in 2022 een waterkwaliteitsmeting geweest van Natuur en Milieu. 
https://natuurenmilieu.nl/watermonsters/#kaart 
Twee punten hier in de buurt zijn gemeten. De sloot aan de Schipholboog/ATV Essesteijn is 
daarbij ook onderzocht. Daar kwam uit dat het water matig tot slecht is bevonden. 
2022 Meetpunt 137:  
Het oordeel voor de planten in dit water is: matig 
Het oordeel voor de helderheid in dit water is: goed 
Het oordeel voor de voedingsstoffen in dit water is: slecht 
Het oordeel voor de stikstof (N) in dit water is: matig  
Het oordeel voor de fosfor (P) in dit water is: slecht 
 
2022 Meetpunt 318:  
Het oordeel voor de planten in dit water is: matig 
Het oordeel voor de helderheid in dit water is: goed 
Het oordeel voor de voedingsstoffen in dit water is: slecht 
Het oordeel voor de stikstof (N) in dit water is: goed 
Het oordeel voor de fosfor (P) in dit water is: slecht 
 
 
Aanbevelingen  
Het is jammer dat de gemeente niet heeft gereageerd op onze vragen over het 
bodemonderzoek. Wellicht kan het bestuur hier iets in betekenen? Is er een contactpersoon 
met wie het bestuur heeft gecommuniceerd?  
Een andere vraag aan het bestuur is: worden de (nieuwe) leden van tuin 2 en 13 ingelicht 
over de opmerkingen in het bodemonderzoeksrapport? Of worden in het algemeen nieuwe 
leden ingelicht over de kwaliteit van de bodem? Niet iedere tuin is immers onderzocht.  
 
Actie 

- Het bestuur zou de gemeente Leidschendam moeten vragen wat de vervolgstappen 
zijn n.a.v. het rapport (lood)bodemonderzoek 2021 Van der Helm milieubeheer 
(referentienummer ODRY20201307 (actie bestuur). 

- In 2024 meedoen met het onderzoek Vang de Watermonsters van Natuur en Milieu. 
Onze tuin aanmelden en individueel aanmelden. Hiervoor een oproep in nieuwsbrief 
doen (actie Dick/Monique/bestuur).  

- Aandringen bij het Hoogheemraadschap van Delfland om de waterkwaliteit te 
onderzoeken naar aanleiding van het (lood) bodemonderzoek en de uitslag 
Watermonsters 2022. De laatste meting was in 2011. Wijzen op het gebruik van 
slootwater om de tuin mee te sproeien. (actie bestuur). 

- Hoogheemraadschap van Delfland uitnodigen en informatiebijeenkomst met de 
tuinleden beleggen over het waterbeheer. (actie bestuur/Dick/Monique).   

- Uitzoeken hoe en waar het riool(water) en regenwater in de wijk wordt geloosd; is er 
een gescheiden systeem? (actie Dick/Monique). 

- Tuinreglement bekijken op bodem en waterkwaliteitzaken. (actie Dick/Monique). 



 
 
Commissie Bodem en Waterkwaliteit ATV Essesteijn 
 
Monique Goemans 
Dick Randshuizen 
 
 
Verslag taxatiecommissie over 2023.  
 
Het droevige bericht dat ons bereikte dat ons (m)Aadje, lid van de taxatiecommissie,  
Aad Brizee was overleden. Aad heeft vele jaren met toewijding zijn inzet gedaan voor de 
taxatiecommissie. 
 
De taxatiecommissie heeft in het jaar 2023 zeven huisjes getaxeerd waarvan allen met een 
aangebouwd schuurtje. 
De getaxeerde huisjes dateren van 1977, het jaar waarin het complex is opgebouwd. 
De staat waarin de getaxeerde huisjes zich bevinden is over het algemeen matig tot slecht. 
Twee huisjes van de zeven waren goed/redelijk,  
drie waren redelijk/matig  
en twee waren matig/slecht. 
 
Het noodzakelijke onderhoud is van belang voor het behoud van de huisjes. 
Van een goed onderhouden huisje beleef je veel meer plezier. 
 
Bij ieder taxatierapport wordt een advies in de vorm van verbeterpunten geleverd om het 
huisje  
naar een beter niveau te krijgen, maak daar gerust gebruik van.  
Helaas wordt dat nogal eens vergeten of nagelaten. 
 
De taxatiecommissie 
 
Verslag Commissie Algemeen Werk 
 
Terugblik op een onvoorspelbaar jaar 2023 Was het tweede jaar waarin er is gekeken naar 
de wijze van werken met meer groepen, maar met kleinere aantallen leden in de groepen. 
Dit om een langere periode het Algemeen Werk te kunnen uitvoeren ivm het opruimen van 
de herfst- en winter-rommel. Het uitbreiden van het aantal groepen heeft het nadeel dat de 
groepen op zich kleiner worden. En dat heeft direct gevolgen voor de bezetting van die 
groepen indien er afmeldingen zijn ivm ziekte of vakantie en er geen onderlinge ruilingen 
plaatsvinden. Grotere klussen zijn daardoor blijven liggen of te laat opgepakt. Een hele grote 
klus, die we niet zelf konden oppakken, was het snoeien van de bomen nabij tuin 1. 
Daarvoor moest een bedrijf worden ingehuurd dat aan alle eisen van de vereniging moest 
voldoen. Deze klus stond al meerdere jaren op de lijst, maar wat we eigenlijk wilde, het 
kappen van de bomen, mocht van de gemeente Leidschendam-Voorburg niet. Hier werd 
geen vergunning voor verleend.Wat overbleef was het snoeien van de bomen. Door diverse 
omstandigheden moest ook nog eens het snoeien van de bomen verplaatst worden en 



daarom kon er pas na het broedseizoen gesnoeid worden. Het snoeien leverde ook 
ontzettend veel werk op om alles op te ruimen. Karel de Bloois (tuin 4) heeft zich op deze 
taak gestort om al het kleine materiaal te verhakselen en deels op zijn eigen tuin te 
verwerken en het overgebleven deel aan andere tuinders te geven. Het snoeien van de 
bomen heeft ook gevolgen voor anderen. Zo kon Frans Beeloo (tuin 8) niet meer het hele 
grasveld maaien; kan Margreet Ruijs (tuin 36) wel een houten wal voor de insectentuin 
aanleggen en konden andere tuinders naar behoeve stronken hout pakken voor gebruik in 
eigen tuin.. Hierboven zijn al wat ‘vaste klussers’ binnen het Algemeen Werk genoemd, maar 
ook de anderen, die hun werk op eigen momenten en vaak ongezien uitvoeren, mogen 
hierbij bedankt worden voor hun inzet in het afgelopen jaar: Ekkehart Vogel (ex lid) voor het 
onderhoud van de grasstrook langs het spoor; Marja Brouwer voor het onderhoud van de 
bloembakken; Joop Karstens voor de onderhoud van het insectenhotel en de helpende 
handjes voor de insectentuin van Margreet en Tom van Dooren voor het uitpluizen van de 
composthoop.  
 
Al met al was 2023 een jaar om dingen te leren en dat nemen we mee in 2024.  
 
Dick Overduin, Coördinator Algemeen Werk 
 
 
 
 
 
 

 


